
                                    PROTOKÓŁ  Nr XXIII/2013 
 
z XXIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 11 stycznia 2013r. w budynku 
administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 14˚˚ do 15.30.  
 
                                Ad.1.  Otwarcia XXIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał  
Przewodniczący Rady Gminy Czesław Stępień.  Przywitał obecnego na Sesji  
przedstawiciela Izby Rolniczej Zdzisława Juszczyka, radnych Rady Gminy, sołtysów i gości 
zaproszonych.   
       Przewodniczący Rady poinformował,  Ŝe na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest   
13-tu , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Nieobecni na Sesji radni: Jacek śółtak, Adrian Babiarz. 
Lista obecności – w załączeniu. 
 
                               Ad.2. Następnie Przewodniczący Rady odczytał  porządek posiedzenia : 
 1. Otwarcie XXIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
 2. Przyjęcie porządku XXIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
 3. Przyjęcie Protokołu z  XXII Sesji Rady Gminy. 
 4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXII Sesji Rady Gminy    
 Solec-Zdrój. 
 5. Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta Gminy. 
 6. Interpelacje i zapytania radnych. 
  7. Uchwała w sprawie  zmiany  budŜetu Gminy Solec-Zdrój na 2013r.  
  8. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy    
      Solec- Zdrój na lata 2013 – 2021. 
  9.Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 
10. Wolne wnioski i zapytania. 
11. Zakończenie obrad. 
Porządek posiedzenia został przyjęty bez uwag, jednogłośnie. 
                      
                               Ad.3. Nikt z obecnych radnych nie zgłosił zastrzeŜeń ani uwag do  
protokołu z  XXII Sesji Rady Gminy.  
Protokół uznany został za przyjęty .        
 
                                Ad.4. Wójt Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania  
uchwał podjętych na XXII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.  
Radni nie zgłosili Ŝadnych uwag. 
Sprawozdanie - w załączeniu. 
 
                                Ad.5. Następnie Wójt  przedstawił informację o zarządzeniach  
wydanych  w okresie między Sesjami. 
Nie zgłoszono uwag ani zastrzeŜeń.  
Informacja – w załączeniu. 
 
                                 Ad.6. W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali: 
 
Radny Stanisław Doktór: 
- Czy prawdą jest, Ŝe ustawa o śmieciach będzie poprawiana? 



 
Wójt Gminy: 
- Senat zgłosił swoje poprawki do rozpatrzenia przez Sejm. 
 
Radny Nowak Józef: 
- Czy będą robione drogi powodziowe w Kikowie i reszta dróg pokanalizacyjnych? 
- Nocą na wsiach wywieszane są informacje dotyczące stawek za podatek rolny i opłaty za 
śmieci. Mieszkańcy wprowadzani są w błąd, gdyŜ podatek rolny został obniŜony w stosunku 
do ceny podanej przez GUS. 
 
Radny Czesław Zeliasz: 
- Popiera wypowiedź p. Nowaka. 
- Wybudować drogę do p. Dudy. 
 
Radny Włodzimierz Grabda: 
- JeŜeli ktoś chce rozwieszać plakaty niech robi to legalnie w dzień. 
- Chce zorganizować zebranie wiejskie w Piasku i zaprosić Wójta, aby wyjaśnił 
mieszkańcom zasady ustalania opłat za śmieci. 
 
Radny Stanisław Doktór: 
- Nawiązując do wywieszanych ogłoszeń , uwaŜa, Ŝe ci którzy to robią zachowują się 
nieodpowiedzialnie. KaŜda gmina musi podjąć stosowne uchwały dot. śmieci. 
- W Wełnie był przedstawiciel ŚZMiUW, obejrzał śluzę na Rzosce, spisał protokół i ma 
zgłosić potrzebę jej czyszczenia. Wykonanie prac zaleŜy jednak od posiadanych środków. 
- Zrobić drogę do p. Bogacza i do zabudowań za p. Walaskiem. 
 
Radny Jan śubrowski: 
- Czy w miejscowym ośrodku zdrowia jest wprowadzony eWUŚ? 
- Trwają protesty rolników przeciwko wykupywaniu ziemi przez cudzoziemców. UwaŜa, Ŝe 
przepisy w zakresie sprzedaŜy ziemi powinny być zmienione. Czy w naszej gminie jest 
przypadek sprzedaŜy ziemi obcokrajowcom? 
 
Radny Paweł Fortuna: 
- Naprawić przepust w Zielonkach. 
 
Radny Stanisław śelazny: 
- Czy  kanał Strumień w części biegnącej przez Świniary będzie czyszczony? 
 
Radny Kazimierz Pałys: 
- W Zborowie są trzy drogi do asfaltowania i jedna do utwardzenia. Czy prace te będą 
wykonane? 
 
Radny Włodzimierz Grabda: 
- Wyremontować drogę do p. Diabełka i p. Parchatki. 
 
Radny Józef Zych: 
- Wyremontować drogę do p. Kopeć i do Rzegocina. 
 



 Ad.7. Przewodniczący Rady Czesław Stępień poinformował , Ŝe Komisja Finansów i 
Rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał, które będą podejmowane na dzisiejszej 
sesji.  
        Przed przystąpieniem do czytania uchwał Skarbnik Zofia Kopeć omówiła zmiany 
wprowadzone do projektów uchwał w czasie  po wysłaniu materiałów do radnych. 
Szczegółowo omówiła zmianę związaną ze zwrotem pobranej zaliczki na zapłatę rachunku 
za wykonanie kanalizacji. Wyjaśniła, Ŝe zmiany dokonane w uchwale budŜetowej pociągają 
za sobą równieŜ konieczność wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 
       Następnie Wójt Adam Pałys przedstawił radnym  sprawę związaną z przesunięciem 
terminu wykonania kanalizacji, a tym samym konieczności zwrotu pobranej zaliczki ze 
środków unijnych. Wyjaśnił, Ŝe termin wykonania kanalizacji ustalony był na dzień  
20 grudnia 2012r. Wykonawca wykonał prace w terminie zgodnie z projektem budowlanym. 
Po rozruchu technologicznym okazało się, Ŝe oczyszczalnia nie posiada takiej wydajności 
jaka jest wymaga. Jest to wynikiem błędu projektanta.  Na wspólnym posiedzeniu 
projektanta, wykonawcy inwestycji i Wójta Gminy ustalono, Ŝe projektant dopracuje projekt 
oczyszczalni tak, aby spełniała swoje zadanie a wykonawca do 31.08.2013 r.  dokona 
poprawek budowli. Dzisiaj natomiast po podjęciu uchwały zaliczka będzie zwrócona. 
 
        Radny Kazimierz Pałys zapytał, czy za wykonane dodatkowo prace projektant otrzyma 
wynagrodzenie? 
Wójt wyjaśnił, Ŝe projektant musi dokonać poprawek we własnym zakresie, natomiast jeŜeli 
okaŜe się , Ŝe wykonanie dodatkowych prac na urządzeniu pociągnie za sobą duŜe nakłady 
finansowe, to gmina będzie ubiegać się o odszkodowanie od projektanta. 
 
        Przewodniczący Czesław Stępień odczytał uchwałę w sprawie zmian w budŜecie gminy 
na 2013 r. i poddał ją pod głosowanie. Za przyjęciem głosowało – 12 radnych, przeciw – 0, 
wstrzymało się – 1 radny. 
Uchwała nr XXIII/126/2013 w sprawie dokonania zmian w budŜecie Gminy Solec-Zdrój na 
2013 r. – w załączeniu. 
  
              Ad.8. Następnie Przewodniczący odczytał uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2013 – 2021. Poddana pod głosowanie została przyjęta 12-oma 
głosami „za”, 0 – przeciw, 1 – wstrzymujący się. 
Uchwała Nr XXIII/127/2013 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Solec-Zdrój na lata 2013 -2021 – w załączeniu. 
 
               Ad.9. Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje radnych  udzielił Wójt 
Gminy Adam Pałys: 
- Drogi powodziowe będą robione zgodnie z przyjętym harmonogramem. Przypuszczalnie 
środki na ich budowę będą w maju br. Pozostałe drogi będą robione w miarę posiadanych  
środków finansowych. JeŜeli będzie moŜliwość pozyskania dodatkowych funduszy to będzie 
się o nie ubiegał. Budowa i remont dróg uzaleŜnione są od dochodów własnych gminy. 
- Wywieszane ogłoszenia nie do końca podają prawdziwe dane. Wszystkie gminy musiały 
podjąć uchwały w sprawie podatku rolnego i stawek za śmieci. 
- KaŜdy zgłaszany na Sesji wniosek dot. regulacji cieków wodnych na terenie gminy jest 
wysyłany do ŚZMiUW w Kielcach.  
- Nie było sygnałów, Ŝe w miejscowym ośrodku zdrowia nie działa  eWUŚ. 



- SprzedaŜ ziem cudzoziemcom dotyczy głównie województw zachodnich i pomorskich. Jest 
tam duŜo gruntów po byłych PGR-ach. Zdaniem Wójta ziemia powinna pozostać w rękach 
polskich rolników, niestety prawo pozwala na jej sprzedaŜ obcokrajowcom. W naszej gminie 
takie przypadki nie miały miejsca. 
 
                 Ad.10. W wolnych wnioskach głos zabrali: 
 
Skarbnik Zofia Kopeć przypomniała Radom Sołeckim o uzgodnieniu wydatków z funduszu 
sołeckiego ze skarbnikiem bądź Wójtem. Wójt dodał, aby wcześniej dokonywać rozeznania 
cenowego , by zakup był  korzystny. 
 
Pan Czesław Zeliasz: 
- Co ze śmieciami w tym roku? 
Wójt wyjaśnił, Ŝe nowe zasady będą obowiązywać od 1 lipca 2013 r. Do tej pory śmieci 
oddawane są na dotychczasowych warunkach. 
 
Pan Jerzy Łukasiewicz: 
- W zeszłym roku podatek rolny wynosił 41 zł/q, teraz 45 zł/q czyli został podwyŜszony. 
 
Pan Bogdan Pietrzyk: 
- UwaŜa, Ŝe takie sprawy powinny być omawiane przez radnych na zebraniach wiejskich. 
 
Pan Jan Kaczmarczyk: 
- Uszkodzony jest przepust na drodze nr 79 i nie moŜna dojechać do posesji 43 i 47 i do pól. 
 
Pan Włodzimierz Grabda: 
- Wszystkie projekty uchwał podejmowanych na sesji są wcześniej szczegółowo omawiane 
na posiedzeniach komisji i opiniowane. Gdyby radni nie podjęli uchwały o stawkach, to 
zgodnie z przepisami ustaliłby je dla nas wojewoda. 
 
Pan Zdzisław Majczak: 
- Czy droga na StraŜnik będzie robiona w tym roku? 
 
      Wójt nie gwarantuje wykonania tej drogi w tym roku poniewaŜ wszystko zaleŜy od 
posiadanych środków własnych. 
W sprawie przepustu wysłane zostanie pismo do Generalnej Dyrekcji Dróg i Autostrad. 
Radni podjętą uchwałą  obniŜyli stawkę podatku rolnego na 2013 r., poniewaŜ w przypadku 
nie przyjęcia jej,  obowiązywałaby cena za kwintal Ŝyta ogłoszona przez GUS  . 
 
Pan Stanisław Doktór: 
- Ustawa o gospodarce odpadami komunalnymi zmusza wszystkie Gminy do podjęcia 
odpowiednich uchwał. 
 
Wójt Adam Pałys: 
- JeŜeli Rada nie przyjęłaby uchwały w sprawie ceny Ŝyta wówczas obowiązywałaby cena 
ustalona przez Prezesa GUS. Wójt dając propozycję stawki musi mieć na uwadze, aby 
budŜet był zbilansowany. Izba Rolna pozytywnie zaopiniowała stawkę podaną przez Wójta. 
 



Pan Jan Powroźnik: 
- JeŜeli wszystkie opłaty podwyŜsza się o 10% to  naleŜy równieŜ o tyle samo podnieść 
podatek przedsiębiorcom. 
Zdaniem Wójta przedsiębiorcy mają wysokie stawki. 
 
                      Ad.19. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący Rady 
Czesław Stępień dokonał zamknięcia XXIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
 
 
Protokołowała                                                                            Przewodniczący Rady 
 
Danuta Grabda                                                                             Czesław Stępień  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Ŝe radni otrzymali  projekty uchwał  do zapoznania się. Odbyły się równieŜ  posiedzenia 
komisji stałych Rady Gminy , podczas których mieli moŜliwość zgłaszania swoich uwag, 
poprawek i wydać stosowną opinię.  
Wszystkie przedłoŜone projekty  otrzymały pozytywną opinię komisji. 
 
           Następnie odczytał uchwałę w sprawie  przyjęcia Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Solec-Zdrój na 2013 rok. 
Nikt z radnych nie zgłosił Ŝadnych pytań ani wniosków. 
Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta następującą ilością głosów: 
Za przyjęciem – 13, 
Przeciw – 0, 
Wstrzymało się – 0. 
Uchwała Nr  XXII/116/2012 w sprawie przyjęcia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w Gminie Solec-Zdrój na 2013 rok  – w załączeniu. 
 
                        Ad.8. W dalszej kolejności Przewodniczący  odczytał uchwałę w sprawie 
zmiany WPF na lata 2012 – 2021. Skarbnik Zofia Kopeć podała zmiany wprowadzone w 
okresie po odbyciu posiedzeń komisji , które dotyczą zarówno uchwały w sprawie WPF jak i 
zmian budŜetu gminy na 2012 r. Nikt z obecnych nie zgłosił Ŝadnych uwag. 
Poddana pod głosowanie została przyjęta 13-oma głosami „za”, 0 – przeciw, 0 – 
wstrzymujących się.  
Uchwała nr XXII/117/2012  w sprawie przyjęcia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Solec-Zdrój na lata 2012 - 2021 – w załączeniu. 
 
  Ad.9. Następnie Przewodniczący Rady odczytał uchwałę w sprawie zmian w 
budŜecie gminy na 2012 r.   Z uwagi na brak zastrzeŜeń poddana została pod głosowanie  i  
otrzymała następującą ilość głosów: 
za przyjęciem - 13 radnych, 
przeciw – 0, 
wstrzymało się od głosu – 0 . 
Uchwała Nr XXII/118/2012  zmiany budŜetu Gminy Solec-Zdrój na 2012 r.  – w załączeniu. 
 
                         Ad.10. Skarbnik Gminy Zofia Kopeć przedstawiła opinię II Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach, pozytywnie opiniującej projekt 
uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 2013 - 
2021. Radni nie zgłosili Ŝadnych zastrzeŜeń do odczytanej przez Przewodniczącego uchwały   
Poddana pod głosowanie została przyjęta  następującą ilością głosów: 
Za przyjęciem – 13, 
Przeciw – 0, 
Wstrzymało się – 0. 
Uchwała Nr XXII/119/2012 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-
Zdrój na lata 2013 - 2021  - w załączeniu. 
 
                      Ad.11. W dalszej kolejności  Pani Zofia Kopeć omówiła limity kredytów i 
poŜyczek zaciąganych przez gminę a następnie odczytała opinie II Składu Orzekającego RIO 
w Kielcach  pozytywnie opiniującego projekt budŜetu gminy na 2013 r. Odczytana przez 
Przewodniczącego Rady uchwała w sprawie budŜetu na 2013 r. została przyjęta bez 
zastrzeŜeń  następującą ilość głosów: 



za przyjęciem – 13, 
Przeciw – 0, 
Wstrzymało się – 0. 
Uchwała Nr XXII/120/2012 w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Solec-Zdrój na 2013 r. -  
w załączeniu. 
 
                       Ad.12. Odczytana i poddana przez Przewodniczącego Rady uchwała w 
sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie gminy Solec-Zdrój w 2013 roku” została przyjęta bez 
zastrzeŜeń:  13 głosami za przyjęciem, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujących się. 
Uchwała nr XXII/121/2012 w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Solec-Zdrój w 2013 
roku”  – w załączeniu. 
 
                       Ad.13. Uchwała w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości 
połoŜonych na terenie gminy Solec-Zdrój, po jej odczytaniu, została przyjęta głosami: 
 Za – 12,  
Przeciw – 1, 
Wstrzymujących się – 0. 
Uchwała Nr XXII/122/2012 w sprawie  określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 
połoŜonych na terenie gminy Solec-Zdrój – w załączeniu. 
 
                       Ad.14. Nie zgłoszono uwag do proponowanej uchwały w sprawie terminu, 
częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi przez 
właścicieli nieruchomości na terenie gminy Solec-Zdrój. Odczytana i poddana pod 
głosowanie uchwała została przyjęta następującą ilością głosów: 
Za przyjęciem – 11, 
Przeciw – 1, 
Wstrzymało się – 1 . 
Uchwała nr XXII/123/2012 w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właścicieli nieruchomości na terenie gminy 
Solec-Zdrój – w załączeniu. 
 
                           Ad.15. W dalszej kolejności Przewodniczący odczytał uchwałę w sprawie 
szczegółowego sposobu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych.  
Nikt z obecnych nie zgłosił Ŝadnych uwag. Poddana pod głosowanie została przyjęta 
następującą ilością głosów:  
Za przyjęciem – 11, 
Przeciw – 1, 
Wstrzymało się – 1. 
Uchwała Nr XXII/124/2012 w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów – w załączeniu. 
 



                           Ad.16. Po odczytaniu przez Przewodniczącego uchwały w sprawie 
wysokości stawki opłaty  radni podjęli dyskusję zarówno nad wysokością stawki jak i nad 
brakiem moŜliwości sprzedaŜy surowców wtórnych. 
Radny Kazimierz Pałys ponownie poruszył problem braku punktów skupu. 
Wójt wyjaśnił, Ŝe mimo, iŜ ustawa wywołuje wiele wątpliwości, Rada zobowiązana jest do 
podjęcia odpowiednich uchwał w tej sprawie w terminie do 31 grudnia br. 
Radny Włodzimierz Grabda na  przykładzie własnego gospodarstwa obliczył, Ŝe dotychczas 
płacił za śmieci 120 zł rocznie, teraz opłata wzrośnie do 400 zł. Jest to bardzo duŜe 
obciąŜenie .  
Zdaniem radnego  Jana Powroźnika mieszkańcy nie będą regulować naleŜności, bo mają 
niskie dochody. 
Radny Czesław Zeliasz: Rolnik za cięŜko wypracowane produkty ma małe dochody, 
emerytury są równieŜ niskie. 
Przewodniczący poddał odczytaną uchwałę pod głosowanie, która została przyjęta 
następującą ilością głosów: 
Za przyjęciem głosowało – 6 radnych, 
Przeciw – 4 radnych, 
Wstrzymało się – 3 radnych. 
Uchwała Nr XXII/125/2012 w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi i wysokości stawki opłaty – w załączeniu. 
 
                     Ad.17. Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje udzielili: 
 
        Wójt Gminy Adam Pałys: 
- KaŜdy wyborca ma prawo prowadzić kampanię w wybranym przez niego czasie. 
- Wydawana „Gazeta Solecka” nie ma redakcji. Nad całością czuwa i zbiera materiały 
sekretarz Barbara Simon. Do gazetki kaŜdy moŜe dać swój artykuł. Podobnie jest z 
twórczością ludową, jeŜeli dostarczone zostaną wiersze to są drukowane. 
- Rozdysponowanie rezerwy budŜetowej będzie szczegółowo podane przy wykonaniu 
budŜetu. Środki w głównej mierze  przeznaczone są  na oświatę i drogi. 
- W tym roku w GCK w Solcu będzie sztab WOŚP. Będzie wiele atrakcji dla uczestników. 
OSP w Solcu od WOŚP otrzymała agregat prądotwórczy. 
- Fundusz sołecki za 2012 rok wynosi 292 tys. zł. Po kanalizacji będą robione te drogi, na 
które gmina dostanie środki. 
- Będzie wystąpienie do PZD o przygotowanie piachu na wypadek oblodzenia dróg. 
- Wiosną odbędzie się przegląd wszystkich studzienek kanalizacyjnych. Obowiązuje 5-letnia 
gwarancją. 
- Droga do p. Szybki jest drogą powiatową, natomiast do zabudowań mieszkalnych za 
 p. Walaskiem to droga prywatna. 
- W sprawie pomocy dla rodziny będzie indywidualnie rozmawiał z radnym. 
 
Radny powiatu Andrzej Gądek: 
- Szpital w Busku od WOPŚ otrzymał inkubator dla noworodków a  nadwiślańskie jednostki 
OSP pompy. 
- Na wiosnę odbędą się przeglądy dróg powiatowych i ich remonty. 
- W przyszłym tygodniu będzie woŜony piach na posypanie dróg. 
- W sprawie budowy chodnika w Wełninie udzielał wiele razy odpowiedzi i na dzień 
dzisiejszy nic się nie zmieniło. Do 2014 roku nie będą budowane Ŝadne chodniki. 



- W przyszłym roku będzie budowana droga Magierów – Piestrzec i Sułkowice – Piasek. 
- Wyjaśnił, Ŝe w dalszym ciągu pełni funkcję radnego powiatu. 
 
                      Ad. 18. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali: 
 
 Prezes WFOŚiGW Andrzej Pałys: 
- Z racji sprawowanej funkcji przydziela środki na ochronę środowiska. Ustawa o śmieciach 
nie jest Ŝadną nowością, poniewaŜ funkcjonuje juŜ od kilkunastu lat. Od lipca tego roku będą 
natomiast obowiązywać nowe zasady zagospodarowania odpadów komunalnych oraz 
odpłatności za ich usuwanie. 
 
Pan Jerzy Łukasiewicz: 
- Zwrócić się do Starosty Buskiego o informację, kto faktycznie jest radnym powiatu – Pan 
Andrzej Gądek czy Pan Jerzy Kordos? 
- Pan Andrzej Pałys przez 6 lat był posłem. Co w tym czasie zrobił dla rolnictwa? 
 
 
 
Pan Andrzej Pałys: 
- W Kazimierzy Wielkiej powstała rolnicza grupa producencka, której działalność przynosi 
zyski rolnikom wchodzącym w jej skład. W gminie Solec-Zdrój nie ma dobrych ziem, stąd 
teŜ rolnicy mają niskie dochody. Ponadto są małe gospodarstwa. 
 
Pan Jan Powroźnik: 
- Drogie są środki do produkcji rolnej, np. paliwo, środki ochrony roślin. 
 
Wójt Adam Pałys: 
- Podatek rolny jest małym obciąŜeniem dla rolnika, gdyŜ stanowi około 5-8% wydatków w 
gospodarstwie. 
 
Pani Honorata Głuska: 
- WSA w Kielcach oddalił jej skargę, poniewaŜ nie zajmuje się takimi sprawami. To Rada 
Gminy powinna dać jej wskazówki gdzie moŜe się odwołać. Obecnie odwołała się do NSA. 
- W Solcu starosta wprowadził dyŜury aptek w  porze nocnej i w dni świąteczne. Dwie 
apteki nie widzą potrzeby ich pełnienia. W święta było bardzo duŜo osób po zakup leków w 
aptece Pani Głuskiej, poniewaŜ pozostałe nie były otwarte. Czy Rada równieŜ  uwaŜa, Ŝe 
dyŜury nie są potrzebne? 
 
Wójt Adam Pałys wyjaśnił, Ŝe organem odpowiednim do egzekwowania obowiązku 
pełnienia dyŜurów przez apteki jest starosta. 
 
Pan Stanisław Grochowski: 
- Działka przeznaczona do sprzedaŜy w Piasku była kiedyś własnością gromadzką. UwaŜa, 
Ŝe nie naleŜy jej sprzedawać, lecz podzielić na części z przeznaczeniem na drogi do działek 
do niej przylegających. 
 
Wójt Adam Pałys: 
- JeŜeli jest taka potrzeba to sprawę naleŜy zgłosić pracownikowi referatu. 



 
Pan Stanisław Doktór: 
- Cieki na gminie są bardzo zakrzaczone. Co z nimi będzie? 
 
Pan Zdzisław Juszczyk: 
- Jako przedstawiciel Izby Rolnej zobowiązany jest wyjaśnić, Ŝe Izba opiniowała projekt 
uchwały w sprawie wysokości podatku rolnego.  
 
                      Ad.19. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący Rady 
Czesław Stępień dokonał zamknięcia XXII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
 
 
Protokołowała                                                                            Przewodniczący Rady 
 
Danuta Grabda                                                                             Czesław Stępień  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                    
 
                                                     PROTOKÓŁ   
 



z XLI uroczystej Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój odbytej w dniu 19 czerwca 
2010r. 
 
                              W dniu 19 czerwca 2010r. w godz. od 16ºº do 17³º w sali Gminnego 
Centrum Kultury w Solcu-Zdroju odbyła się XLI Sesja Rady Gminy Solec-Zdrój, zwołana 
dla uczczenia XX rocznicy reaktywowania samorządu gminnego w Polsce. 
          Na wstępie  Przewodniczący Rady Gminy Zenobiusz Kowalczyk przywitał 
przybyłych gości: Andrzeja Pałysa – Posła na Sejm RP, Krzysztofa Dziekana – członka 
Zarządu Województwa Świętokrzyskiego, Jerzego Kolarza – Starostę Powiatu Buskiego, 
Andrzeja Gądka – członka Zarządu powiatu Buskiego, Marka Szczepanika – Dyrektora 
Departamentu Funduszy Strukturalnych Urzędu Marszałkowskiego, Romana Sobczaka – 
Komendanta Powiatowego Policji w Busku-Zdroju, Czesława Stępnia – Prezesa Zarządu 
Gminnego Związku Ochotniczych StraŜy PoŜarnych, Józefa Stojka – Komendanta 
Komisariatu Policji w Solcu-Zdroju, radnych wszystkich kadencji począwszy od 1990r., 
sołtysów i przewodniczących rad sołeckich, kierowników jednostek organizacyjnych gminy, 
pracowników samorządowych. 
 
        Obecni minutą ciszy uczcili pamięć nieŜyjących radnych. 
 
         W dalszej części głos zabrał Wójt Gminy Adm Pałys oraz Andrzej Pałys – Poseł Ziemi 
Kieleckiej. W swoich wystąpieniach nawiązali do historii reform ustrojowych w Państwie. 
 
          Następnie Wójt Adam Pałys oraz Przewodniczący  Rady Zenobiusz Kowalczyk 
wręczyli radnym wszystkich kadencji podziękowania za  trud włoŜony dla rozwoju lokalnej 
demokracji. 
 
          Wójt Gminy odczytał stanowisko kapituły nagrody „Magnolia”, zgodnie z którym 
tegoroczna nagroda przyznana została radnemu powiatu Andrzejowi Gądkowi.  
 
           Na tym protokół zakończono. 
 
 
Protokołowała: 
 
Danuta Grabda 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
                                                                                                           Solec-Zdrój, 2010-11-23 
 
 
Znak:SOO.II.004-16/07 
 
 
 
 
 
                                                                                   Ekologiczny Związek Gospodarki 
 Odpadami Komunalnymi 
                                                                                        W  Rzędowie 
 

28.142 TUCZĘPY 
 
 
 
 
 
 
                        W załączeniu przesyłam uchwałę Nr XLV/217/10 Rady Gminy Solec-Zdrój  
 
z dnia 10 sierpnia 2010r.w sprawie zmiany Statutu Ekologicznego Związku Gospodarki  
 
Odpadami Komunalnymi z siedzibą w Rzędowi  wraz z wyciągiem z Protokołu z Sesji  
 
Rady Gminy, na której uchwała  została podjęta. 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                                                   W Y C I Ą G 
 
z XXII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 28 grudnia 2012r. w budynku 
administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 9˚˚ do 11.40.  
 
                                Ad.1.  Otwarcia XXII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał  
Przewodniczący Rady Gminy Czesław Stępień.  Przywitał obecnego na Sesji Prezesa 
WFOŚiGW Andrzeja Pałysa, radnego powiatu Andrzeja Gądka, radnych Rady Gminy, 
sołtysów i gości zaproszonych.   
       Przewodniczący Rady poinformował,  Ŝe na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest   
13-tu , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Nieobecni na Sesji radni: Jacek śółtak, Józef Zych. 
Lista obecności – w załączeniu. 
 
................................................................................................................................................. 
                      Ad. 18. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali: 
 Pan Stanisław Grochowski: 
- Działka przeznaczona do sprzedaŜy w Piasku była kiedyś własnością gromadzką. UwaŜa, 
Ŝe nie naleŜy jej sprzedawać, lecz podzielić na części z przeznaczeniem na drogi do działek 
do niej przylegających. 
Wójt Adam Pałys: 
- JeŜeli jest taka potrzeba to sprawę naleŜy zgłosić pracownikowi referatu. 
.......................................................................................................................................... 
 
                         Ad.19. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący 
Rady Czesław Stępień dokonał zamknięcia  XXII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
 
Protokołowała:                                                                                      Podpisał: 
                                                                                                   Przewodniczący Rady Gminy 
 /-/ Danuta Grabda                          /-/ Czesław Stępień 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                                                   W Y C I Ą G 
z  Protokołu Nr XVII/2012  z XVII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu  
26 czerwca 2012r. w budynku administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 
8˚˚ do 10.ºº.  
                                Ad.1.  Otwarcia XVII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał  
Przewodniczący Rady Gminy Czesław Stępień.  Przywitał obecnych na Sesji radnych, 
sołtysów i gości zaproszonych.   
       Przewodniczący Rady poinformował,  Ŝe na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest   
15-tu , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Lista obecności – w załączeniu. 
...................................................................................................................................................   
Ad.11. W dalszej kolejności Przewodniczący Rady odczytał uchwałę w sprawie rozpatrzenia 

skargi na działalność Wójta Gminy. Wójt Adam Pałys poinformował, Ŝe otrzymał opinię 
urbanistyczną, sporządzoną przez mgr inŜ. arch. Lucynę  Zdybiowską w zakresie zgodności 
ustaleń obowiązującego miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Solec-
Zdrój z faktem przeznaczenia części pomieszczeń w ośrodku zdrowia na prowadzenie apteki. 
Zgodnie z powyŜszą   opinią przeznaczenie pomieszczeń na aptekę nie narusza prawa 
miejscowego poniewaŜ usługi przez nią świadczone naleŜą do usług zdrowia. 

Radny Jerzy Łukasiewicz uwaŜa, Ŝe zawiadomienie o posiedzeniach komisji powinno 
zawierać informację w jakiej sprawie została złoŜona skarga. Radni nie otrzymali Ŝadnych 
materiałów dotyczących skargi i nie wiedzą czego dotyczy. 

Sekretarz Barbara Simon wyjaśniła,  Ŝe skarga została złoŜona na działalność Wójta Gminy. 
Sprawa jest znana radnym, poniewaŜ omawiana była szczegółowo na  wcześniejszych 
posiedzeniach komisji. Przedstawione były równieŜ opinie prawne oraz wszystkie posiadane w 
tej sprawie dokumenty. Komisja rewizyjna przeprowadziła kontrolę dotyczącą prawidłowości 
przeprowadzonego przetargu na dzierŜawę pomieszczeń w ośrodku zdrowia, której wyniki 
omówiła na poprzedniej sesji Rady Gminy.  

Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta, poddana pod głosowanie 
otrzymała następującą ilość głosów: 

za odrzuceniem skargi głosowało – 13 radnych, 



przeciw – 0, 
wstrzymało się od głosu – 2 radnych. 
Uchwała Nr XVII/91/2012 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy – w 

załączeniu. 
- 

Ad.13. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos  zabrali: 
- 

Pani Honorata Głuska: Jej skarga dotyczy urzędników nie radnych. Do Sądu poda podjętą 
przez Radę uchwałę. Skarga była omawiana na komisjach, radni mogli więc powołać biegłego 
do oceny sprawy. Radni nie rozpatrzyli skargi prawidłowo, poniewaŜ nie zapoznali się 
osobiście z materiałami, znają je jedynie z odczytania ich przez Wójta. Wnioskuje, aby w 
protokole zapisać imiennie jak głosowali radni. 

Wójt Adam Pałys wyjaśnił, Ŝe członkowie komisji zapoznani byli ze wszystkimi 
dokumentami dotyczącymi prawidłowości wydzierŜawienia lokalu pod aptekę. 

Sekretarz Barbara Simon poinformowała, Ŝe są określone procedury głosowania imiennego 
do protokołu. Rada Gminy głosuje jawnie, sesje są dostępne dla kaŜdego i nie jest tajemnicą 
jak radni głosują. 

Na wniosek Pani Honoraty Głuskiej zaprotokołowano, Ŝe przeciw przyjęciu uchwały nie 
głosował Ŝaden radny, radny Jerzy Kopeć i radny Jerzy Łukasiewicz wstrzymał się od głosu, 
natomiast pozostali radni zgodnie z listą obecności głosowali za przyjęciem uchwały. 

……………………………………………………………………………………………….. 
Ad. 19. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący Rady Czesław 
Stępień dokonał zamknięcia XVII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
 
Protokołowała:                                                                                      Podpisał: 
                                                                                                   Przewodniczący Rady Gminy 
 /-/ Danuta Grabda                          /-/ Czesław Stępień 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ad.6. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jacek  śółtak przedstawił informację z 

przeprowadzonej kontroli postępowania Wójta Gminy Solec-Zdrój w zakresie dzierŜawy 
pomieszczeń w ośrodku zdrowia w Solcu-Zdroju. Radni nie zgłosili uwag do przedłoŜonej 
opinii. Informacja w załączeniu. 

 
- 

Ad.18. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali: 
- Pani Honorata Głuska: Nawiązując do informacji komisji rewizyjnej dotyczącej 
przeprowadzonej kontroli działalności Wójta w zakresie dzierŜawy pomieszczeń w ośrodku 
zdrowia stwierdziła, Ŝe jest niezgodna ze stanem faktycznym. Komisja moŜe powołać 
biegłego do oceny problemu. Według GUS handel w aptece nie jest usługą zdrowia, chyba, 
Ŝe jest to apteka szpitalna. UwaŜa, Ŝe ogłoszenie o przetargu powinno jednoznacznie 
określić, iŜ wydzierŜawia się pomieszczenia pod aptekę, wówczas sama wzięłaby udział w 
przetargu. Rada ustaliła, Ŝe teren ten moŜe być wykorzystany tylko pod usługi zdrowia. 
Zwraca się więc do radnych, aby nie przyjmowali informacji i nakazali ponowne 
przeprowadzenie kontroli. W innym przypadku złoŜy skargę na Wójta. UwaŜa równieŜ, Ŝe 
powinna być wezwana na posiedzenie komisji rewizyjnej, aby złoŜyć swoje zeznania, gdyŜ 
w konflikcie urząd – obywatel powinna mieć moŜliwość wypowiedzenia się. Komisja winna 
oprzeć się na właściwych dokumentach, W sytuacji gdy Rada Gminy przyjmie opinię 
komisji rewizyjnej, złoŜy skargę na działalność Wójta.  DyŜury całodobowe zostały ustalone 
bez konsultacji z właścicielem apteki, który wie najlepiej jakie są potrzeby mieszkańców 
jeŜeli chodzi o godziny otwarcia. 
      Zdaniem Wójta Adama Pałysa, jeŜeli Pani Głuska czuje się pokrzywdzona, ma prawo 
złoŜyć skargę. 
      Pan Włodzimierz Grabda wyjaśnił, Ŝe komisja rewizyjna szczegółowo sprawdziła 
przedłoŜone materiały i nie ma Ŝadnych zastrzeŜeń. RównieŜ miejscowy plan 
zagospodarowania przestrzennego gminy nie wyklucza prowadzenia w tym miejscu apteki. 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                                                                                   Związek Międzygminny „NIDA 2000” 
 
 Stary Korczyn 
 
              28-136 Nowy Korczyn 
 
 
 
 
 
                                  Ad.6. Przewodniczący Gminnej Komisji Wyborczej Piotr Kalita 
wręczył panu Adamowi Pałysowi zaświadczenie o wyborze w dniu 12 listopada 2006r. na 
Wójta Gminy Solec-Zdrój. 
                 Wójt Adam Pałys złoŜył uroczyste ślubowanie. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

                               PROTOKÓŁ Nr I/2010 
 
z I Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 1grudnia  2010r. w budynku 
administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 9˚˚ do 11.45.  
 
                  Ad. 1. I Sesję Rady Gminy Solec-Zdrój otworzył Przewodniczący poprzedniej  
 
kadencji Rady Zenobiusz Kowalczyk. 
 
Poinformował, Ŝe  na ogólny stan 15-tu radnych obecnych jest 15-tu, co stanowi quorum  
 
uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
Lista obecności - w załączeniu. 
 
                                       Ad.2. Następnie Pan Zenobiusz Kowalczyk przedstawił radnych  



 
kadencji 2010 – 2014, wybranych w dniu 21 listopada 2010r.. Jednocześnie  
 
Przewodnicząca Gminnej Komisji Wyborczej Pani Genowefa Sobieraj wręczyła nowo  
 
wybranym radnym zaświadczenia o wyborze ich do Rady Gminy Solec-Zdrój. 
 
Radnymi na okres kadencji 2010 – 2014 zostali: 
 

1. Adrian Babiarz 
2. Stanisław Doktór 
3. Paweł Fortuna 
4. Włodzimierz Grabda 
5. Jerzy Kopeć 
6. Jerzy Łukasiewicz 
7. Józef Nowak 
8. Kazimierz Pałys 
9. Jan Powroźnik  
10. Czesław Stępień  
11. Czesław Zeliasz 
12. Józef Zych 
13. Stanisław śelazny 
14. Jacek śółtak 
15. Jan śubrowski 

 
                                           Ad.3. Dalszy ciąg obrad, zgodnie z ustawą o samorządzie  
 
gminnym, poprowadził najstarszy wiekiem radny  Stanisław Doktór. 
 
                                          Ad.4. Przewodniczący obrad Stanisław Doktór odczytał rotę 
ślubowania następującej treści: 
 
„Wierni Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej ślubuję uroczyście obowiązki 
radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej 
mieszkańców”.  
 
                     Wywoływani kolejno radni wypowiadali słowo „Ślubuję’. 
  
                                  Następnie  Przewodniczący obrad odczytał dalszy porządek  
 
posiedzenia I Sesji Rady Gminy, który przedstawia się następująco: 
 
5. Wybór Przewodniczącego Rady Gminy. 

 
6. Przekazanie prowadzenia Sesji nowo wybranemu Przewodniczącemu. 
 
7. Wybór dwóch Wiceprzewodniczących Rady Gminy. 
 



8. ZłoŜenie sprawozdania z działalności Wójta Gminy za okres między Sesjami. 
 
9. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
10. Uchwała Rady Gminy w sprawie  powołania komisji stałych Rady Gminy Solec-Zdrój. 
 
11. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 
 
12. Wolne wnioski i zapytania. 
 
13. Zakończenie obrad. 
 

Radni jednogłośnie przyjęli  proponowany porządek dalszego posiedzenia Rady. 
 
                                         Ad.5.   Przewodniczący obrad wyjaśnił, Ŝe Rada Gminy 

wybiera przewodniczącego w głosowaniu tajnym bezwzględną większością głosów. 
Zaproponował  3-osobowy skład komisji skrutacyjnej. Radni głosowaniem jednogłośnie 
zaaprobowali liczbę członków komisji. 
Pan Stanisław Doktór przypomniał, Ŝe członek komisji skrutacyjnej nie moŜe kandydować 
na przewodniczącego ani wiceprzewodniczącego. 

 
 Następnie radni przystąpili do wyboru przewodniczącego Rady Gminy.   

 
Zgodnie z art. 18 ust. 1 i art. 21 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym  
 
powołano Komisję Skrutacyjną dla przeprowadzenia głosowania nad wyborem  
 
Przewodniczącego i dwóch wiceprzewodniczących Rady Gminy Solec-Zdrój ,w  
 
następującym  składzie: 
 

1. Jerzy Kopeć 
2. Włodzimierz Grabda 
3. Stanisław śelazny 
 
Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na udział w pracach Komisji Skrutacyjnej, a radni  
jednogłośnie zaakceptowali jej skład. 
 
W dalszej kolejności Przewodniczący obrad  zwrócił się z prośbą o zgłaszanie 
kandydatów na przewodniczącego Rady Gminy Solec-Zdrój. 
 
Radny Czesław Zeliasz zaproponował radnego Czesława Stępnia. 
Radny Jerzy Łukasiewicz zgłosił kandydaturę radnego Jana śubrowskiego,  
 
 
            W związku z brakiem dalszych zgłoszeń Przewodniczący Stanisław Doktór 
zamknął listę kandydatów a Komisję Skrutacyjną poprosił o przeprowadzenie tajnego 
głosowania. 



      Jednocześnie wyjaśnił zasady głosowania.  
           Sekretarz Barbara Simon dodatkowo poinformowała radnych, Ŝe zgodnie ze 
stanowiskiem NSA kandydaci na przewodniczącego czy zastępców przewodniczącego 
nie mogą brać udział w głosowaniu. 
 
          Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Jerzy Kopeć odczytał Protokół Komisji  
z przeprowadzonych tajnych wyborów na przewodniczącego Rady Gminy Solec-Zdrój. 
Zgodnie z Protokołem Przewodniczącym Rady Gminy Solec-Zdrój kadencji 2010 –  
2014 został  Pan Czesław Stępień, uzyskując 9 głosów, co przy 13-tu radnych  
uprawnionych do głosowania stanowi bezwzględną większość. 
Protokół Komisji Skrutacyjnej – w załączeniu. 
 
           Przewodniczący obrad odczytał uchwałę w sprawie wyboru Przewodniczącego  
Rady Gminy. 

      
Uchwała Nr I/1/2010 w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy Solec-Zdrój  

– w załączeniu. 
 
                                       Ad.6. Dalsze prowadzenie obrad przejął nowo wybrany  
Przewodniczący Rady Gminy Czesław Stępień. 
 
                                        Ad.7. Następnie radni przystąpili do wyboru dwóch  
wiceprzewodniczących Rady Gminy.  Przewodniczący Czesław Stępień poprosił o  
zgłaszanie kandydatów . 
 
Zgłoszono: 
 
1/ Jerzego Łukasiewicza,  
2/  Stanisława Doktora 
3/ Kazimierza Pałysa. 
 
         W związku z brakiem dalszych propozycji Komisja Skrutacyjna przystąpiła do  
przeprowadzenia tajnego głosowania. 
 
         Przewodniczący Jerzy Kopeć  odczytał protokół Komisji Skrutacyjnej, zgodnie z  
którym kandydaci otrzymali następującą ilość głosów: 
 
1. Jerzy Łukasiewicz – 3,  
2. Stanisław Doktór – 9, 
3. Kazimierz Pałys – 9. 
 
Zastępcami przewodniczącego Rady Gminy wybrani zostali Stanisław Doktór i  
Kazimierz Pałys.  
Protokół Komisji Skrutacyjnej -  w załączeniu. 
 
         Przewodniczący Rady Gminy odczytał uchwałę w sprawie wyboru dwóch  
wiceprzewodniczących Rady Gminy Solec-Zdrój. 
 



Uchwała Nr I/2/2010 w sprawie wyboru dwóch wiceprzewodniczących Rady Gminy  
Solec-Zdrój - w załączeniu.  
 
                                       Ad.8.W dalszej części obrad Wójt Adam Pałys złoŜył  
sprawozdanie z działalności  za okres między Sesjami. Nikt z radnych nie zgłosił uwag .  
Sprawozdanie – w załączeniu. 
 
                                       Ad.9. Radni zgłosili następujące interpelacje i zapytania: 
 
                        Radny Jan śubrowski: 
      1.  Od 2002r. ubiega się o budowę drogi dojazdowej do bloku. Podjęte są juŜ stosowne 
uchwały przez Zarząd Spółdzielni Mieszkaniowej w Busku-Zdroju. Wnioskuje o ujęcie 
budowy drogi w budŜecie Gminy na 2011r. 
 
     2.    W kadencji 2002 -2006,  kiedy sprawował mandat radnego poruszał konieczność 
budowy hali sportowej w Solcu. Poczynione są juŜ działania zmierzające do jej budowy, 
jednak uwaŜa , Ŝe na placu szkolnym jest za ciasno, aby pobudować tam jeszcze ten obiekt. 
Celowa będzie więc  zamiana lub zakup działki od p. Cieślaka.  
 
     3. Kto wygrał przetarg na odśnieŜanie dróg w gminie? Drogi i chodniki w Solcu nie są 
ani odśnieŜone, ani nie posypane piachem. 
 
     4. Czy prawdą jest, Ŝe placówka pocztowa w Solcu zostanie zlikwidowana i przeniesiona 
do Nowego Korczyna? Jeśli tak, to naleŜy podjąć działania  zapobiegające takiemu 
rozwiązaniu. 
 
                      Radny Czesław Zeliasz: 
 
      1. Zwrócić uwagę , aby podczas odśnieŜania dróg powiatowych operatorzy sprzętu robili 
wysepki. 
 
                      Radny Włodzimierz Grabda: 
 

   1. OdśnieŜyć Czarny Gaj, gdyŜ dzieci nie mogą dojść do przystanku autobusowego . 
 
   2. OdśnieŜyć drogi dojazdowe na StraŜniku w kierunku drogi głównej. 
 
   3. Zwrócić uwagę pracownikom, aby odśnieŜali drogi na większej szerokości. 
 
 
                    Radny Józef Zych: 
 
1. Na drodze do Zagórzan są powalone od śniegu drzewa i utrudniają przejazd. 
  
                     Radny Jacek śółtak: 
 
1. UwaŜa, Ŝe bardzo dobrym rozwiązaniem byłoby rozstawienie przy chodnikach 
pojemników z piachem, aby właściciele posesji mieli czym posypać. 



 
                    Radny Jerzy Łukasiewicz: 
 
1. Ponawia zgłaszany wcześniej wniosek o zakup koparki. 
 
2. ObniŜyć podatek od nieruchomości. 
 
3. Budować drogi polne. 
 
4. OdśnieŜyć chodnik z Solca do Zborowa. 
 
5. Podobno ma być zlikwidowany kurs autobusowy Solec-Stopnica-Oleśnica z godz.     
    6.50. NaleŜy temu zapobiec, gdyŜ duŜo osób korzysta z dojazdu tym autobusem. 
 
               Radny Stanisław Doktór: 
 
1. Ma duŜe zastrzeŜenia do prawidłowości odśnieŜania dróg powiatowych. 
 
2. Dokończyć  budowę drogi Toczyska – Babiniec. 
 
3. Na Kluczu przesunąć oznakowanie „sierŜantem” . 
 
4. Nie utwardzone zostało pobocze drogi na Dąbrówce i z Klucza do krzyŜówki. Czy    
    prace te będą wykonane? 
 
5. Mieszkańcy Solca zwrócili się do niego z prośbą o interwencję  w sprawie usunięcia   
    śmieci znajdujących się przy cmentarzu. 
 
                Radny Józef Nowak: 
 
1. W dalszym ciągu nie jest zrobiona lampa w Kikowie. 
 
                Radny Stanisław śelazny: 
 
1. OdśnieŜać drogi gminne. 
 
                 Radny Adrian Babiarz: 
 
1. Prywatne osoby posiadają bardzo dobry sprzęt do odśnieŜania i mogliby wykonywać 
usługi z tego zakresu. MoŜna zlecić im odśnieŜanie odpłatnie. 
 
                  Radny Kazimierz Pałys: 
 
1. Na Studnisku uszkodzona jest kostka. Teren wokół studni w dalszym ciągu jest   
    nieuporządkowany. 
 
2. Wykopać rów przy drodze na Zawodzie i oznakować ja znakiem „ droga ślepa” oraz    
    ograniczeniem tonaŜu do 2,5 t. 



 
3. Pod p. Beblem uszkodzony jest mostek. 
 
 

                                      Ad.10. Przewodniczący Rady Gminy Czesław Stępień omówił  
zasady powoływania komisji stałych Rady Gminy. Zaproponował powołanie 5 komisji  
stałych o składzie 3-5 osób. 
 
Radny Jacek śółtak zaproponował , aby komisja rewizyjna liczyła 3 osoby. 
PowyŜsze propozycje zostały przyjęte jednogłośnie, w związku z czym Przewodniczący 
Rady zaproponował 15-minutową przerwę, aby radni mogli  określić się do jakich komisji 
chcą naleŜeć. 
 
          Po wznowieniu obrad Przewodniczący Czesław Stępień odczytał uchwałę w  
sprawie powołania komisji stałych Rady Gminy oraz ich składu. 
Powołano komisje w następującym składzie: 
 

1. Komisja Rewizyjna: 
1/ śółtak Jacek 
2/ Nowak Józef 
3/ Grabda Włodzimierz 

 
2. Komisja d/a Finansów i Rozwoju: 

1/ Grabda Włodzimierz 
2/ Pałys Kazimierz 
3/ Zych Józef 

 
3. Komisja ds. Zdrowia, Oświaty i Kultury: 

1/ Babiarz Adrian 
2/ śelazny Stanisław 
3/ Fortuna Paweł 
4/ śubrowski Jan 
 
 

4. Komisja ds. Rolnictwa i Restrukturyzacji Wsi: 
1/ Zeliasz Czesław 
2/ Zych Józef 
3/ śelazny Stanisław 
4/ Kopeć Jerzy 
5/ Powroźnik Jan 

 
 

5. Komisja Uzdrowiskowa: 
1/ Łukasiewicz Jerzy 
2/ śółtak Jacek 
3/ Babiarz Adrian 
4/ Doktór Stanisław 
5/ śubrowski Jan 



 
Uchwała Nr I/3/2010 w sprawie powołania komisji stałych Rady Gminy Solec-Zdrój 
 – w załączeniu.            
 
                                        
                              Ad.12. Odpowiedzi na zgłoszone wnioski i interpelacje udzielili: 
 
Ks. Mirosław Tomasik: 
 
Śmieci wrzucane do kontenerów obok cmentarza powinny być segregowane. Niestety nikt 
tego nie przestrzega. Ponadto znajdują się tam odpady nie tylko  cmentarne. Koszt wywozu 
jednego kontenera to kwota 500 zł. Sama parafia nie da rady sprostać finansowo. Zwraca się 
do nowej rady o pomoc w rozwiązaniu tego problemu. 
 
Radny Stanisław Doktór proponuje zorganizować spotkanie z sołtysami i radnymi z parafii 
Solec-Zdrój. 
 
Wójt Gminy Adam Pałys: 
 
- Jest zatwierdzony podział gruntów naleŜących do mieszkańców bloków. W okresie 
zimowym zostanie spisany  u notariusza odpowiedni akt pomiędzy Gminą a udziałowcami. 
W projekcie budŜetu będzie określona kwota z przeznaczeniem na budowę dróg 
dojazdowych. JeŜeli Rada Gminy wskaŜe tą drogę , to będzie ona zrealizowana.  
 
- Cały czas trwają rozmowy z właścicielami działek, które byłyby najlepszym miejscem na 
budowę hali sportowej.  Wójt proponuje zarówno zakup jak i zamianę na działki budowlane. 
Nie ma jednak ostatecznej decyzji ze strony właścicieli. 
 
- Drogi odśnieŜane są sukcesywnie. Przetarg na wykonawcę nie był ogłaszany poniewaŜ 
Gmina posiada własny sprzęt.  
 
- OdśnieŜanie chodników jest obowiązkiem właściciela posesji. Gmina moŜe jedynie pomóc. 
 
- Słyszał sugestie o likwidacji placówki pocztowej w Solcu. Decyzja ostateczna jednak 
jeszcze nie zapadła, w związku z czym będzie zabiegał o pozostawienie poczty w Solcu. 
 
- Na odśnieŜanie dróg powiatowych przetarg wygrała firma z Grodziska Mazowieckiego. 
Dyrektor Zarządu Dróg w najbliŜszym czasie ma zorganizować spotkanie z 
przedstawicielami firmy i przedłoŜyć im wszystkie zastrzeŜenia co do wykonywanej przez 
nich pracy. Pracownicy ci nie mają obowiązku zgłaszać się do radnego bądź sołtysa o 
wskazanie dróg do odśnieŜania. 
 
- Zgłosi do Zarządu Dróg konieczność usunięcia powalonych drzew przy drodze na 
Zagórzany. 
 
- Nie ma w budŜecie środków na zakup pojemników na piasek. Zostaną jednak usypane przy 
chodnikach kupki z piaskiem do posypywania. 
 



- JeŜeli Rada przy uchwalaniu budŜetu podejmie decyzję o  zakupie koparki to wniosek 
zostanie zrealizowany. W obecnym projekcie budŜetu nie ma zapisanych środków na zakup 
tego sprzętu. Osobiście uwaŜa, Ŝe stosowane dotychczas przetargi na usługi koparką są dla 
gminy korzystne finansowo. 
 
- Stawki  podatku od nieruchomości ustalają radni. 
 
- Chodnik do Zborowa będzie odśnieŜony. 
 
- Nie wie o likwidacji kursu autobusowego do Stopnicy.   
 
- Wójt zwrócił się do MSWiA o przedłuŜenie terminu wykonania nakładki bitumicznej na 
drodze Piasek Mały – Czarny Gaj oraz Piestrzec – Biechów. JeŜeli nowy termin wyznaczony 
na dzień 20.12.2010r.nie zostanie dotrzymany, to Gmina będzie musiała zwrócić otrzymane 
na budowę środki. 
 
- ZEORK zobowiązał się naprawić lampę w Kikowie. Będzie interweniował w tej sprawie. 
 
- Za bardzo słuszną propozycję uwaŜa zlecenie wykonania odśnieŜania prywatnym osobom. 
Na podstawie spisanej umowy będzie moŜna uregulować naleŜność. 
 
- Z firmą MACHNIK były prowadzone rozmowy na temat uporządkowania i doprowadzenia 
do poprzedniego stanu terenu, na którym prowadzone były roboty budowlane. 
 
- Rozezna sprawę wykopania rowu przy drodze na Zawodzie. RozwaŜy równieŜ celowość 
ustawienia tam znaków, aby nie doprowadzić do tego, Ŝe utrudniony zostanie mieszkańcom 
ruch samochodowy. 
 
- Ponownie wystąpi do powiatu o wykopanie rowu pod p. Czarneckim.  
 
                                           Ad.13. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali: 
 
 Pan Włodzimierz Grabda: 
- Dlaczego nikt nie odśnieŜa drogi śuków – Piasek Mały? 
 
Pan Zenon Pawelec: 
- Ustawić znak przy lesie na drodze StraŜnik – Chinków przy skrzyŜowaniu z drogą    
   podporządkowaną. 
- Wykonać przepust na nowej drodze w Chinkowie. 
- Wykonać przepust przy drodze powiatowej między StraŜnikiem a Chinkowem. 
- Ustawić kierunkowskazy i tablice informacyjne przy lesie na białej drodze. 
- Ustawić tablice informacyjne na skrzyŜowaniu w Chinkowie. 
- Ponowić starania o uruchomienie przewozu osobowego busem do  miejscowości Solec. 
 
Pan Robert Ból: 
- Posypać piaskiem zakręty i górki na drogach, poniewaŜ jest bardzo ślisko. 
 
Pan Józef Zych: 



- OdśnieŜyć drogę w Chinkowie w kierunku Rzegocina. Droga ta jest odśnieŜona tylko do 
mostu od strony gminy Nowy Korczyn. 
 
Pan Stanisław Doktór: 
- Posypać całą drogę przez Wełnin. 
 
Pan Czesław Zeliasz: 
- Posypać drogę Zborów – Piestrzec. 
 
Pan Jan Powroźnik: 
- Kiedy będzie budowana kanalizacja w śukowie? 
 
Pan Krzysztof Szcześniak: 
- W dalszym ciągu utrzymuje się niskie ciśnienie w wodociągu w Zagaju Kikowskim. 
 
 

Odpowiedzi na zgłoszone wnioski udzielił Wójt Adam Pałys: 
 

- Widzi potrzebę załoŜenia przepustów i będzie wnioskował do powiatu o ich budowę. 
 
- Znaki drogowe będą uzupełnione. 
 
- Na chwilę obecną liczba znaków informacyjnych jest wystarczająca. 
 
-  Cały czas trwają rozmowy w sprawie uruchomienia przewozu osobowego z miejscowości 
nie mających połączenia PKS do Solca. 
 
- Droga do Rzegocina będzie odśnieŜona. 
 
- Na 2012 rok planowane jest ukończenie robót kanalizacyjnych w śukowie. 
 
- Podejmowane są działania, aby Zagaje Kikowskie były zasilane z naszego ujęcia. 
 
- Popiera propozycję odśnieŜania dróg przez prywatne osoby posiadające odpowiedni    
  sprzęt. 
 
Pan Zenon Pawelec: 
- Ograniczyć tonaŜ na „białej drodze”. 
 
       PowyŜszy wniosek Wójt zgłosi do Zarządu Dróg. 
 

 
                                           Ad.14. W związku z wyczerpaniem się porządku I Sesji Rady  
Gminy Solec-Zdrój Przewodniczący Czesław Stępień dokonał zamknięcia obrad. 
           Jednocześnie poinformował, Ŝe w związku z koniecznością przyjęcia od Wójta  
Gminy ślubowania zwołuje na dziś na godzinę 12ºº II Sesję rady Gminy Solec-Zdrój. 
 
 



 
 Protokołowała:                                                                                   Przewodniczący Rady 
 
Danuta Grabda                                                                                        Czesław Stępień 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

                              PROTOKÓŁ  Nr II/2010 
 
z II Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 1 grudnia  2010r. w budynku 
administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 12˚˚ do 12.10.  
 
 
                                Ad.1.  Otwarcia  II Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał  
Przewodniczący Rady Gminy Czesław Stępień. Przywitał obecnych na Sesji radnych, 
sołtysów i gości zaproszonych.   
 
       Przewodniczący Rady poinformował,  Ŝe na ogólny stan 15 –tu radnych obecni są 

wszyscy radni, co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Lista obecności – w załączeniu. 
                                 
                                Ad.2. Następnie  odczytał  porządek II Sesji Rady Gminy: 
 
    1. Otwarcie II Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.                         

2. Przyjęcie porządku  II Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
3.Przyjęcie Protokołu z  I Sesji Rady Gminy. 
4.Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na I  Sesji Rady Gminy 



       Solec-Zdrój oraz informacja Wójta o działaniach między sesjami. 
5.Objęcie mandatu przez Wójta – ślubowanie. 
6.Interpelacje i zapytania radnych. 
7.Ustalenie wynagrodzenia wójta gminy. 
8.Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 
9.Wolne wnioski i zapytania. 
10.Zakończenie obrad. 
 
Proponowany porządek został przyjęty bez uwag – jednogłośnie. 
 
                           Ad.3. Przewodniczący Czesław Stępień poinformował zebranych, iŜ z 
racji tego, Ŝe II Sesja odbywa się po 15-minutowej przerwie, z protokołem z poprzedniej 
sesji radni mogli się zapoznać poprzez odsłuchanie nagrania z obrad. 
Radni nie zgłosili uwag do protokołu. 
 
                           Ad.4. Wójt przedstawił informację o podjętych na I sesji uchwałach i ich 
realizacji.  
                    Nie wniesiono uwago do sprawozdania. 
 
                           Ad.5. Przewodnicząca Gminnej Komisji Wyborczej Genowefa Sobieraj  
wręczyła Panu Adamowi Pałysowi zaświadczenie o wyborze w dniu 21 listopada 2010r. 
na Wójta Gminy Solec-Zdrój. 
    Wójt Adam Pałys złoŜył uroczyste ślubowanie. 
 
                            Ad.6.Radni nie zgłosili Ŝadnych interpelacji. 
 
                            Ad.7. W dalszej kolejności Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe w 
związku z objęciem mandatu wójta gminy Rada powinna podjąć uchwałę o jego 
wynagrodzeniu, Projekt uchwały, którą otrzymali radni, pokrywa się z obowiązującą 
uchwałą z 2009r.  
Radni nie wnieśli  Ŝadnych uwag ani pytań do projektu. 
Odczytana i poddana pod głosowanie uchwała została przyjęta następującą ilością głosów: 
Za – 15 głosów, 
Przeciw – 0 głosów  
Wstrzymało się – 0 głosów. 
Uchwała Nr II/4/2010 w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy – w załączeniu. 
 
                         Ad.8. Z uwagi na brak interpelacji radnych Wójt nie udzielał odpowiedzi. 
 
                         Ad.9. Nikt z obecnych na posiedzenie nie zgłosił pytań ani wniosków. 
 
                          Ad.10. W związku z wyczerpaniem się porządku II Sesji Rady  

Gminy Solec-Zdrój Przewodniczący Czesław Stępień dokonał zamknięcia obrad. 
 
 
 
 
Protokołowała:                                                                                   Przewodniczący Rady 



 
Danuta Grabda                                                                                        Czesław Stępień 

 
 
 
 
 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
                                                     W Y C I Ą G 
 
z Protokołu Nr II/2010 z  II Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu  
1 grudnia 2010 r. w budynku administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju,                      
w godz. 12.00 do 12.10. 
 
                                Ad.1.  Otwarcia  II Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał  
Przewodniczący Rady Gminy Czesław Stępień. Przywitał obecnych na Sesji radnych, 
sołtysów i gości zaproszonych.   
 
       Przewodniczący Rady poinformował,  Ŝe na ogólny stan 15 –tu radnych obecni są 

wszyscy radni, co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Lista obecności – w załączeniu. 

 
 
----------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
                           Ad.5. Przewodnicząca Gminnej Komisji Wyborczej Genowefa Sobieraj  
wręczyła Panu Adamowi Pałysowi zaświadczenie o wyborze w dniu 21 listopada 2010r. 
na Wójta Gminy Solec-Zdrój. 
    Wójt Adam Pałys złoŜył uroczyste ślubowanie. 
 
----------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
                          Ad.10. W związku z wyczerpaniem się porządku II Sesji Rady  

Gminy Solec-Zdrój Przewodniczący Czesław Stępień dokonał zamknięcia obrad. 
 
 
 
 
Protokołowała:                                                                                   Przewodniczący Rady 
 
Danuta Grabda                                                                                        Czesław Stępień 



 
 
 

 
 
 
 
 
 
Za zgodność z protokołem 
Solec-Zdrój, dn. 2011-05-30 
 
 
 
 
       Otwieram …… Sesję  Rady  Gminy  Solec-Zdrój. 
Witam serdecznie radnych, posła, radnego wojewódzkiego, radnego powiatu, wójta gminy, 
sołtysów oraz przybyłych gości. 
Stwierdzam, Ŝe na ogólny stan  15-tu radnych , obecnych jest …… co stanowi quorum do 
podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
Przedstawiam porządek ….. Sesji Rady Gminy: 
…. 
…. 
Proszę o przegłosowanie porządku posiedzenia. 
Protokół z poprzedniej sesji wyłoŜony był do wglądu radnych. Czy są uwagi i zastrzeŜenia? 
Stwierdzam, Ŝe protokół z … sesji został przyjęty. 
 
Proszę Wójta o przedstawienie sprawozdania z wykonania uchwał podjętych na  poprzedniej 
sesji. 
Czy są pytania? 
 
Proszę Wójta o przedstawienie informacji o wydanych między sesjami zarządzeniach. 
Czy są pytania? 
 
Przechodzimy do punktu : Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Proponowane do podjęcia na dzisiejszej sesji uchwały były szczegółowo omawiane na 
posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy. Wszystkie otrzymały pozytywną opinię. 
Czytam uchwałę nr …. W sprawie. 
 
Poddaję pod głosowanie: 
Kto jest  za przyjęciem 
 
Kto jest przeciw 
 
Kto się wstrzymał  
Stwierdzam, Ŝe Uchwała nr…   w sprawie …  została przyjęta jednogłośnie  



Lub 
…… głosami za przyjęciem 
 
…… przeciw  
 
….. wstrzymujących się. 
 
Proszę o udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
Czy odpowiedzi i wyjaśnienia są wyczerpujące? 
 
Proszę o zgłaszanie wolnych wniosków i zapytań. 
 
Wysoka Rado, w związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia , zamykam …. Sesję Rady 
Gminy w Solcu –Zdroju. 
 
 
 


